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Plats och tid Sal A, Guldsmeden, Hudiksvall, torsdagen 28 november 2019 kl 09:00-17:00 

Beslutande ledamöter 
 

Jonas Holm (M), Ordförande 
Erika Söderström (C), 2:e vice ordförande 
Agneta Palmqvist (M) 
Bibbi Segerbrand (M) 
Björn Forsling (S) 
Bitte Nilsson (S) §§ 103-112 
Jim Svensk Larm (S) 
Kerstin Rask (S) 
Stina Jonsson (C) 
Siv Cavallin (V) 
Lars Berglund (V) §§ 103-107   
Lotta Beiersdorf (S) 
Linda Östblom (C) 
Jari Ropponen (SD) 
Karin Hansson (C) 
Sofia Högström (V) §§ 108-120 
Mats Moberg (S) §§ 113-120 
 

Ersättare 
 

Anita Höglund (M) §§ 103-112 
Leif Rogell (S) 
Monica Stigås (KD) 
Andreas Holmberg (L) §§ 106-120 
Bengt-Åke Nilsson (C) 
Lars Berglund (V) §§ 112-120   
Sofia Högström (V) §§ 103-107 
Mats Moberg (S) §§ 103-112 
 

Övriga närvarande Förvaltningschef Ingela Rauhala, nämndsekreterare Moa Bäckström, handläggare 
Monica Fredriksson § 105, verksamhetschef Ulf Carlsson §§ 106, 118-120, lektor 
Johan Sidenvall § 107, samordnare för karriärtjänster Carina Lador Persson § 108, 
förvaltningsekonom Jennie Svensk § 109, verksamhetschef Annika Gabrielsson §§ 
110-111, enhetschef Marina Nord-Öberg §§ 115, 117, handläggare Carina Rist § 115, 
lokalsamordnare Hans-Åke Öberg § 118.  

Justerare Björn Forsling 
Justeringens plats och 
tid Lärkontoret, 2019-12-04 
 
Underskrifter 

Sekreterare 

 

Paragrafer §§ 103-120 
 Moa Bäckström  

Ordförande 
  

 Jonas Holm  

Justerare 
  

 Björn Forsling  
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 Bevis/anslag 

Protokollet är justerat. Justeringen tillkännagiven genom anslag. 

Instans Lärandenämnden 

Sammanträdesdatum 2019-11-28 

Datum då anslaget 
publiceras 2019-12-04 

Datum då anslaget 
tas bort 2019-12-25 

Förvaringsplats för 
protokollet Lärkontoret 
 

Underskrift 
  

 Moa Bäckström  
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§ 103 Dnr 2019-000439 - 006 

Sammanträdesdagar 2020 

Lärandenämnden beslutar 
att fastställa sammanträdesdagarna för 2020 enligt förslaget.  

     

Sammanfattning 
Förvaltningen har tagit fram ett förslag för sammanträdestiderna nästa år.
  

     

Beslutsunderlag 
Arbetsutskottets protokoll 191105 

Tjänsteutlåtande - Förslag på sammanträdesdagar 2020 
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§ 104 Dnr 2019-000378 - 041 

Tidsplan Budget 2020 

Lärandenämnden beslutar 
att fastställa den bifogade tidsplanen.  

Sammanfattning 
Förvaltningschef Ingela Rauhala redogör för förslaget till ny tidsplan för 
budgetarbetet 2020. Ordförande Jonas Holm (M) redogör för hur nämnden ska 
arbeta vidare med delar av skolstrukturutredningen enligt uppdraget från 
kommunstyrelsen 2019-10-15.  

Beslutsgång 
Centerpartiet begär ajournering. Mötet ajourneras klockan 9.25 och återupptas 
klockan 9.30.  

Siv Cavallin (V), lars Berglund (V), Erika Söderström (C), Stina Jonsson (S), 
Linda Östblom (C) och Karin Hansson (C) deltar inte i beslutet.  

Beslutsunderlag 
Arbetsutskottets protokoll 191105 

Tidsplan budget 2020 

 

Under denna punkt besvaras också en kort fråga från Stina Jonsson (C):  

På förra lärandenämnden sa ordförande att vi ska jobba hårt tillsammans nu att 
göra ett bra skolstrukturförslag till KS, och samma budskap framfördes på KF 
25/11. Vi saknar dessa samtal/grupper/underlag osv. Hur kommer processen 
för det gemensamma arbetet med en ny skolstruktur gå till?  

 

Ordförande Jonas Holm svarar att just nu sitter han och Gerd Olsson, vice 
ordförande (S), tillsammans med tjänstemännen och går igenom underlagen. 
Den 10 december träffas majoriteten för överläggningar. Efter det kommer 
oppositionen att bjudas in. Jonas Holm återkommer med datum och tider. Då 
kommer också oppositionen få ta del av underlaget.    
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§ 105 Dnr 2019-000120 - 656 

Information om lärarbehörigheter 
     

Sammanfattning 
Handläggare Monica Fredriksson informerar om andelen legitimerade 
förskollärare/lärare i förskola, grundskola, gymnasium och CUL.  

 

Ordförande tackar för information.  
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§ 106 Dnr 1278 

Uppföljning kunskapsresultat 
     

Sammanfattning 
Verksamhetschef Ulf Carlsson ger en uppföljning kunskapsresultat på skolor 
med mycket låga kunskapsresultat. Skolorna är Iggesund (dock ej högstadiet), 
Njutånger, Malsta och Näsviken. Skolorna har svårt att rekrytera behörig 
personal och andel legitimerade lärare ligger under kommunens snitt, 
omsättning av undervisande personal är förhållandevis stor och skolorna 
upplever ett stort behov av särskilt stöd bland eleverna. Alla rektorer har 
upprättat handlingsplaner för ökade kunskapsresultat som innehåller 
jämförelsen över tid, analys av orsakerna samt åtgärder för att förbättra 
resultaten. Åtgärderna innefatta bland annat att omorganisation i större klasser, 
utbildningsinsatser, riktade insatser av föreslärare, tydlig årsplanering, kollegialt 
lärande, rekrytering av behörig personal, handledning av rektor och täta 
uppföljningar, fortsatt arbete med ökad likvärdighet, fokus på undervisning och 
att utveckla elevhälsan.  

 

Ordförande tackar för information.  
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§ 107 Dnr 2019-000292 - 000 

Information om utveckling av matematikundervisning 
och forskningsprojekt 
     

Sammanfattning 
Förvaltningschef Ingela Rauhala inleder och berättar om karriärmöjligheter för 
lärare, t ex förstelärare och lektorer.  

Lektor Johan Sidenvall berättar att svensk skola lägger mycket tid på att "lära 
utan till" när det gäller matematikundervisning. Forskning visar att 
problemlösning ger eleverna bättre möjligheter att göra egna kopplingar genom 
att själv hitta sin lösningsmetod. Av de eleverna som fått komma på lösningen 
själv kommer flera elever ihåg hur de gjorde över tid.  

För att en problemlösande undervisning ska fungera är det viktigt att läraren ger 
eleverna lagom svåra uppgifter och att läraren frågar eleverna hur de resonerat 
och varför de valt en viss lösning istället för att ge ett lösningssvar. Det finns 
idag en organisation för att utveckla matematikundervisningen på våra skolor 
med ämnesledare i matematik som bedriver ett kollegialt lärande på 
forskningsbaserad grund.  

Hudiksvalls kommun har tillsammans med Umeå kommun och Umeå 
universitet beviljats forsknings- och utvecklingsmedel från  
Skolforskningsinstitutet för att utveckla matematikundervisningen. 
Konkurrensen bland de sökande var hård och Hudiksvall var ett av fyra 
beviljade projekt av totalt 74 ansökningar. 

 

Ordförande tackar för information.  
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§ 108 Dnr 2019-000211 - 630 

Information om förstelärare 
     

Sammanfattning 
Samordnaren för karriärtjänster Carina Lador Persson berättar om förstelärare.  

På flera nivåer i vår organisation fyller dessa förstelärare på med kompetens i 
kommunen. Tjänsten är på tre år och en del av karriärtrappan för lärare. Den 
modell vi har arbetat fram i kommunen är nationellt känd. Den möjliggör för 
lärare att göra karriär, men också till att sprida lärande för bättre undervisning 
för eleverna. Att lära vuxna att lära är inte lätt. Därför finns det nätverk där 
förstelärarna kan stötta varandra och ta del av ny kunskap. Just nu finns 45 
förstelärare, 1 lektor och en doktorand. Det finns 14 stycken interna 
förestelärare som bedriver verksamhet på sin egen skola och 19 stycken externa 
som även bedriver verksamhet på andra skolor. Kommunen har idag 14 stycken 
seniorförestelärare. Uppdraget innebär bland annat handledning av lärare och 
pedagogisk utbildning av obehörig personal. 

  

Ordförande tackar för information.  
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§ 109 Dnr 2018-000299 - 042 

Ekonomisk rapport     

Sammanfattning 
Förvaltningsekonom Jennie Svensk redovisar en ekonomisk rapport. 
Lärandenämndens prognos är +/- 0 mkr. Det är en bättre prognos mot 
föregående månad, framförallt på grund av en förbättrad prognos för 
vuxenutbildning och vägledning. Grundskolans negativa prognos på ca -12 mkr 
kvarstår och det råder fortsatt inköpsstopp och anställningsstopp på berörda 
enheter inom grundskolan, samt att det pågår ett arbete med att upprätta 
handlingsplaner.  

 

Ordförande tackar för information.  

     

Beslutsunderlag 
Ekonomisk rapport 2019-11-28 
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§ 110 Dnr 2018-000351 - 718 

Yttrande gällande ansökan om pedagogisk omsorg 

Lärandenämnden beslutar 
att ej tillstyrka ansökan om att starta pedagogisk omsorg för barn i åldern 1-5 år.  

     

Sammanfattning 
Verksamhetschef Annika Gabrielsson redogör för ärendet.  

C Företaget vill starta en verksamhet för pedagogisk omsorg i Friggesund. 
Allmänna råden säger att vi ska ta särskild hänsyn till önskemål från 
vårdnadshavare, men att det finns inget krav att vi ska tillhandahålla 
verksamheten. Det finns idag ingen efterfrågan eller behov av dagbarnvårdare i 
Friggesund. En avdelning på förskolan i Friggesund ligger i malpåse på grund 
av för få barn. Därför är förvaltningens förslag att ej tillstyrka ansökan om att 
starta pedagogisk omsorg.  

Beslutsgång 
Jari Ropponen (SD) yrkar bifall till förslaget.  

Beslutsunderlag 
Arbetsutskottets protokoll 191105 

Yttrande över C Företagets ansökan gällande start av Familjehem  

Ansökan gällande start av Familjedaghem 

 

 

 

Beslutet skickas till 
C Företaget  
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§ 111 Dnr 1453 

Resultat förskola 
     

Sammanfattning 
Annika Gabrielsson, verksamhetschef för förskolan, redovisar resultaten för 
förskolan i Hudiksvalls kommun.  

Förskolan har fått en ny läroplan med tydligare mål. Mycket goda resultat i 
kommunen bland medarbetare, vårdnadshavare och barn enligt självvärdering 
och Qualis enkät. Ökad frisknärvaro för fjärde året i rad. Alla förskolor är 
miljöcertifierade enligt Grön Flagg och Håll Sverige Rent. 26 av 28 förskolor 
kvalitécertifierade av Qualis. Fokus på rekrytering och karriärtrappa har gett 
resultat med hög andel förskolelärare, 77%. Barngruppernas storlek har fortsatt 
öka något och ligger fortfarande högre än rikets snitt. Nulägesanalys och 
handlingsplan för digitalisering. Förbättringsområdena är att jobba vidare med 
barns delaktighet och inflytande, renovering av lokaler och likvärdig utbildning 
och undervisning.  

 

Ordföranden tackar för informationen.  
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§ 112 Dnr 3139 

Återrapport verksamhetsbesök     

Sammanfattning 
Bengt-Åke Nilsson (C) och Lars Berglund (V) besökte Östra skolan den 6 
november. På skolan upplever de problem med dålig ventilation och det är 
svårt att öppna vissa fönster. Många elever väljer bort skolmaten, trots att den 
enligt rektor är bra. Skolans regler följs och inga problem med rökning, 
energidrycker eller mobiler rapporterades. Intrycket från besöket var att 
situationen på skolan var bra.  

Jonas Holm (M) besökte den 13 november skolan på Sandvalla. 
Sammanfattningsvis berättades om en bra delaktighet och låg sjukfrånvaro 
bland personalen. Utmaningarna ligger i att ställa högre krav på eleverna i 
tidigare ålder. Eleverna har idag slöjd på en annan skola. Lokal för slöjd finns 
på skolan, men det saknas behörig lärare. Elevhälsans personal delar rum vilket 
utgör ett problem vid de tillfällen de är på plats samtidigt.  
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§ 113 Dnr 2019-000029 - 000 

Förvaltningen informerar 
     

Sammanfattning 
Förvaltningschef Ingela Rauhala berättar att lokalsamordnaren Thomas 
Eriksson har fått nya arbetsuppgifter och inte längre kommer att arbeta åt 
Lärandenämnden. Hans-Ove Öberg har återanställts för att nämndens arbete 
med lokalerna inte ska behöva vänta.  
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§ 114 Dnr 2018-000013 - 000 

Meddelanden 
     

Sammanfattning 
Meddelas lärandenämnden och läggs till handlingarna.  

 

Protokollsutdrag från kommunfullmäktige: 

Risk- och sårbarhetsanalys 2019-2022 

Motion om att erbjuda pedagogisk omsorg till de vårdnadshavare som önskar 
det  

Styrdokument för att främja mänskliga rättigheter och förhindra diskriminering  

Sammanträdesplan 2020 

Verksamhetsrapport och prognos, delår 2019 samt revisorernas granskning  

 

Protokollsutdrag från kommunstyrelsen: 

Informationspolicy  

Skolstruktur i Hudiksvalls kommun 

Sammanträdesplan 2020  
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§ 115 Dnr 2019-000158 - 036 

Synpunkter och klagomål 190301-190930  
     

Sammanfattning 
Enhetschef Marina Nord Öberg och handläggare Carina Rist rapporterar.  

Det finns flera sätt att lämna synpunkter till kommunen. I första hand på 
hemsidan, men även synpunkter som inkommer på andra sätt ska hanteras. Det 
finns 15 olika kategorier, 11 stycken är kommungemensamma. Carina Rist 
redovisar de synpunkter nämnden fått in inom de olika kategorier samt 
svarstiden från förvaltningens sida. Verksamhetscheferna ska ta upp med 
rektorerna vad den långa svarstiden beror på.  

Det rapporteras även överklaganden samt ärenden som inkommit till 
skolinspektionen,  barn – och elevombudet och justitieombudsmannen.  

 

Ordförande tackar för informationen.  
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§ 116 Dnr 2019-000024 - 002 

Återrapporterade delegeringsbeslut 
     

Sammanfattning 
Lärandenämnden har beslutat att delegera rätten att besluta i ärenden till 
förvaltningschefen samt ordförande, enligt fastställd delegeringsordning. 
Förvaltningschefen har vidaredelegerat beslutanderätten i vissa ärenden till 
verksamhetschefer och enhetschefer. Dessa beslut rapporteras enligt särskild 
delegeringsblankett till lärandenämnden. Redovisningen innebär inte att 
nämnden får ompröva eller fastställa besluten. Däremot kan nämnden återkalla 
beslutanderätt. 

 

Verbal kränkning förskolan, 190 

Verbal kränkning förskolan, 191  

Fysisk kränkning förskolan, 192 

Fysisk kränkning skolan, 193 

Fysisk kränkning skolan, 194 

Fysisk kränkning skolan, 195 

Fysisk kränkning skolan, 196 

Verbal kränkning skolan, 197 

Fysisk kränkning skolan, 198 

Fysisk kränkning skolan, 199 

Fysisk kränkning skolan, 200 

Verbal kränkning skolan, 201 

Utreda och vidta åtgärder mot kränkande behandling, 202 

Utreda och vidta åtgärder mot kränkande behandling, 203 

Utreda och vidta åtgärder mot kränkande behandling, 204 

Utreda och vidta åtgärder mot kränkande behandling, 205 

Utreda och vidta åtgärder mot kränkande behandling, 206 

Hemundervisning för elev inför verkställande av tillfällig placering vid annan 
skolenhet, 207 
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Tillfällig placering av elev vid annan skolenhet, 208 

Anställning av personal inom budgetram, 2 administratörer förskola, 209  

Anställning obehörig förskolelärare, 210 

Anställning obehörig lärare, 211 

Anställning elevassistent, 212  

Anställning lärare, 213 

Anställning obehörig förskolelärare, 214 

Anställning obehörig lärare, 215 

Anställning av personal inom budget ram, 1 förskolelärare, 216 

Beslut om utredarens yttrande gällande Iggesunds skola till Skolinspektionen, 
217 

Beslut om utredarens yttrande gällande lärare på Broman till Skolinspektionen, 
218  
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§ 117 Dnr 2018-000223 - 623 

Återrapport skolskjutsregler  
     

Sammanfattning 
Vid sammanträde 26 februari 2019 beslutade lärandenämnden att ge 
förvaltningen i uppdrag att utreda skolskjutsregler och tillämpning. Syftet är att 
säkerställa att de följer bestämmelser i skollag och kommunallag samt att de är 
tillämpbara på ett rättssäkert sätt.   

Vid dagens sammanträde lämnar enhetschef Marina Öberg-Nord en rapport. 
Den arbetsgrupp som arbetat med uppdraget att utreda skolskjutsregler och 
tillämpning har bland annat sett över tidigare beslut, pratat med andra 
kommuner samt sett över skolskjutsregler, farliga skolvägar och föräldraansvar 
utifrån ett juridiskt perspektiv. Rapporteringen innehåller också en genomgång 
av de överklaganden som inkommit. I de fall där det är möjligt fattas oftare 
beslut om skolskjuts med linjetrafik. Detta upplever vårdnadshavare som 
otryggt, vilket har föranlett ett antal överklaganden.  

 

Ordförande tackar för informationen.  

     

Beslutsunderlag 
Rapport skolskjutsregler och tillämpning i Hudiksvalls kommun november 
2019 
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§ 118 Dnr 2019-000023 - 000 

Korta frågor 
     

Sammanfattning 
Kort fråga från Karin Hansson (C). Varför finns det inget material att ta del av 
innan sammanträdena i kallelsen? Det saknas på de flesta punkterna på dagen 
sammanträde. Hur kommer det att åtgärdas?  

Förvaltningschef Ingela svara att det är informationspunkter och därför finns 
det inget underlag, men framöver kommer det frågan om underlag att tas upp 
på beredningen och underlagen ska i allra möjligast mån skickas ut med 
kallelsen. 

 

Hans-Ove Öberg, lokalsamordnare, svarar på Siv Cavallins (V) fråga från 
lärandenämnden den 17 oktober om investeringsbudgeten för förskolorna.  

Förskolan på Björkberg ska renoveras. Arbetet kommer att starta halvårsskiftet 
2020, ett halvår senare än planerat. Nybyggnationen av en förskola i Helenedal 
varit ute på remiss. Det kom in många synpunkter om infarten, så en ny plan 
kommer att gå ut på remiss i januari. Det finns inget datum för byggstart. 
Skolbyns förskola i skollokalerna ska flytta till Helenedal när den står klar. 
Skolans lokaler behövs till skolelever. Lokalerna som finns på Håsta idag 
kommer vi inte att få använda längre och då står vi utan plats för barnen om 
bygget inte påbörjas.  

Hasselbacken i Forsa kommer snart stå klar. För en ny förskola i Näsviken 
finns pengar, men det finns ingen tomt eller detaljplan. På Bromangymnasiet 
påbörjades vecka 47 en utveckling av hörsalen och nya klassrum.    

 

Kort fråga Kerstin Rask (S) – Vad händer på Iggesunds skola utifrån vad vi hör 
och läser i media?  

Verksamhetschef Ulf Carlsson svarar. Han uttrycker en oro för den sociala 
tillvaron i bygden. Den här typen av problematik hamnar ofta runt skolan 
eftersom det rör ungdomar. En insats pågår tillsammans med socialtjänsten. 
Socialentjänsten ska sitta med rektor, utvecklingsledare Jonas Stens och 
vårdnadshavare för att skapa större engagemang kring dessa frågor. 
Socialtjänsten har tidigare bjudit in organisationer till brandgaraget och 
diskuterat var det behöver göras sociala insatser. Händelserna är anmälda till 
socialtjänst och polis. Kommunen har ett nära samarbete med polisen och har 
pratat med kommunpolisen. Det finns problem med rasism på skolan, precis 
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som i alla våra skolor. Toleransprojektet är nu inne på sitt andra år och 
förhoppningen där är att de insatser som görs ska leda till en förändring i synen 
på frågan om allas lika värde över tid.  
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§ 119 Dnr 1928 

Information om lärarassistenter 
    

Sammanfattning 
Verksamhetschef Ulf Carlsson informerar om lärarassistenternas roll och 
utbildning efter en fråga från Gerd Olsson (S).    

Statsbidraget ska användas till att anställa fler eller bibehålla antalet 
lärarassistenter i skolan. Syftet är att ge lärare ökade möjlighet att fokusera på 
undervisning. Statsbidraget täcker kostnaden för halva lönen och det rör sig om 
idag 21 personer. Lärarassistenternas arbetsuppgifter är att avlasta läraren och 
skapa mer tid för läraren att ägna sig åt undervisning. Lärarassistenterna har 
idag en blandad utbildningsbakgrund. Framåt ska det vara krav på 
eftergymnasial utbildning, t ex YH-utbildningen lärarassistent som finns på 
CUL.  

 

Ordförande tackar för information.  
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§ 120 Dnr 2019-000284 - 611 

Återrapport statsbidrag likvärdig skola 
    

Sammanfattning 
Verksamhetschef Ulf Carlsson informerar om statsbidraget för en likvärdig 
skola efter en fråga från Stina Jonsson (C).  

De prioriterade områdena i den övergripande handlingsplanen för förskoleklass 
och grundskola inom Hudiksvalls kommun är kunskapsresultat, språket, 
psykisk hälsa och ledningsresurs. Det finns ämnesnätverk i matematik, engelska 
och svenska. En person per skola och nätverk. Syftet är ämnesutveckling och 
de träffas två gånger per termin. När det gäller språket handlar det också om 
nyanländas lärande. För att motverka psykisk ohälsa finns Toleransprojektet om 
allas lika värde. Insatserna har främjat likvärdighet genom att ge rektorerna 
möjlighet att vara pedagogiska ledare, systematisk ämnesutveckling och ökad 
förståelse kring närvaro genom kartläggning. Utvecklingsledaren Jonas Stens 
arbete har lett till en tydlighet i genomförande och uppföljning. Pengarna 
beräknas vara förbrukade vid årets slut och statsbidraget har redovisats vid 
flertalet MBL-sammanträden under åren. 

 

Ordförande tackar för information.  

 

 


